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Onderwerp 
Verslag van de informele bijeenkomst van Navo ministers van 
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Inleiding 
Op 7 en 8 februari werd in Vilnius de informele bijeenkomst gehouden van de Noord-
Atlantische Raad (NAR) in de samenstelling van de ministers van Defensie. Ik heb met mijn 
collega’s gesproken over de operaties van de Navo, capaciteiten en de voortgang van het 
transformatieproces. Ook was er een bijeenkomst van de Navo-Oekraïne Commissie (NUC) 
en de Navo-Rusland Raad (NRR). Het verslag over Afghanistan is opgenomen in de stand 
van zaken brief Afghanistan (d.d. 15 februari 2008). Hieronder treft u het verslag aan van de 
overige bijeenkomsten. 
 
Operaties 
De situatie in Kosovo werd besproken in het licht van het mogelijk eenzijdig uitroepen van de 
onafhankelijkheid. Landen verklaarden dat zij hun bijdrage op het huidige niveau zullen 
handhaven. Het belang van een regionale aanpak werd hierbij onderstreept. Nederland is 
van mening dat een goede coördinatie tussen KFOR, UNMIK en de toekomstige EU-missie 
essentieel is.  
 
Inmiddels heeft Kosovo op 18 februari de onafhankelijkheid uitgeroepen. De Navo heeft 
hierop laten weten dat KFOR in Kosovo blijft op basis van VN-Veiligheidsraadresolutie 1244 
en voorbereid is op mogelijke instabiliteit. De verantwoordelijkheid van de Navo voor het 
handhaven van de veiligheid is onveranderd.  



 
 

 
 

  Ministerie van Defensie 

 
Pagina  2/3

 
Transformatie 
Tijdens het transformatiedeel van de bijeenkomst kwam een groot aantal onderwerpen aan 
de orde.  
 
Ik heb aandacht gevraagd voor het helikoptertekort. De inventarisatie die de Navo nu uitvoert 
om meer inzicht te verkrijgen in de probleemgebieden is van groot belang. De volgende stap 
wordt hoe deze knelpunten op te lossen. Ik heb hierbij benadrukt dat snel resultaten moeten 
worden geboekt. Het doel is immers meer helikopters beschikbaar te hebben voor de 
crisisbeheersingsoperaties die de Navo uitvoert. Ik heb aangedrongen op een nadere 
uiteenzetting hierover tijdens de volgende bijeenkomst van ministers van Defensie in juni. 
Net als voorgaande keren heb ik aandacht gevraagd voor de geluidsoverlast van de 
Awacstoestellen van de vliegbasis in Geilenkirchen. De Kamer wordt hier, zoals toegezegd, 
in maart nader over geïnformeerd.  
 
Het Nederlandse initiatief om meer inzicht te verkrijgen in de inzet van de Navo-lidstaten in 
verschillende operaties vordert en over enkele weken is het document waarschijnlijk voltooid 
waarna het openbaar zal worden gemaakt. 
 
Voorts is gesproken over continentale raketverdediging. Het Navo-rapport over dit onderwerp 
is nog niet voltooid. De Amerikaanse minister van Defensie, Robert Gates, liet weten dit te 
betreuren. Hij deed verslag van de bilaterale onderhandelingen met Polen en Tsjechië die 
naar wens verliepen. Hij liet weten voorstander te zijn van een uitspraak over de dreiging, de 
Amerikaanse bilaterale plannen en de wenselijkheid van continentale raketverdediging 
tijdens de Navo-top in Boekarest.  
 
De Nederlandse regering is van mening dat ook de Navo zich dient voor te bereiden op de 
mogelijke gevolgen van de voortgaande verspreiding van ballistische raketten.  Daarbij staat 
voor Nederland de ondeelbaarheid van de verdediging van het gehele Navo-grondgebied 
voorop. Raketverdediging kan bijdragen aan de veiligheid van Navo-landen, mits er goede 
afstemming is tussen verschillende programma’s en systemen. Dit geldt zeker ook in relatie 
tot de Russische Federatie. Ik heb tijdens het Verlengd Algemeen Overleg over Vilnius op 12 
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februari jongstleden toegezegd de Kamer hierover nader te informeren in de aanloop naar de 
Navo-top in Boekarest. 
 
Navo-Rusland Raad (NRR) en Navo-Oekraïne Commissie (NUC) 
De Oekraïense minister van Defensie Yriy Yekhanurov gebruikte de bijeenkomst om het 
verzoek van zijn land om toekenning van het Membership Action Plan-status kracht bij te 
zetten. De Secretaris-Generaal van de Navo sprak zijn waardering uit voor de bijdragen van 
Oekraïne aan Navo-operaties. Oekraïne is het enige partnerland dat aan alle 
crisisbeheersingsoperaties van de Navo bijdraagt. Wat betreft verdere defensiehervormingen 
sprak hij de hoop uit dat de nieuwe regering hieraan prioriteit zou toekennen. 
  
De Russische minister van Defensie Serdyukov moest wegens ziekte verstek laten gaan en 
werd vervangen door onderminister Kolmakov. De Navo-Rusland Raad heeft geen nieuwe 
inzichten opgeleverd. Alle sprekers benadrukten het belang van de onderlinge praktische 
samenwerking en uitten de wens deze verder uit te bouwen, ondanks verschillen van inzicht 
over onderwerpen als Kosovo, het verdrag inzake conventionele wapens (CSE) en het 
raketschild. 
 
 
DE MINISTER VAN DEFENSIE,  
 
 
 

 
 


